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متن پرسش

بسمه تعالی با عرض سلام و ادب خدمت حضرتعالی ایا این سخن در مورد استغفراالله درست است ما

با گفتن این کلمه بصورت انشایی می گوم ای حضرت االله با اسم غفار بر جان ما تجلی کن .حال اگر

خداوند با اسم غفار بر جان ما تجلی کند چه اتفاقی می افتد؟ حقیقت غفران چیست؟ با تشکر

متن پاسخ

باسمه تعالی؛ علیک السلام: رسول خدا می فرمایند: « فَفُکُّوها بِاسْتِغْفارکُِمْ» جانهایتان را با استغفار

آزاد کنید. این عالیترین و بالاترین دستورالعملی است که انسان را به راه میآورد، زیرا استغفار چیز

عجیبی است، زیرا اولاً: باید برسی به اینکه گرفتار اعمالت هستی. ثانیاً: باید به خدا خیلی اعتماد

داشته باشی و بدانی خداوند کارِ نشدنی را هم شدنی میکند. بعد از خدا بخواه از گناهانت بگذرد.

یعنی خدایا کاری که از دست من برنمیآید و من نمیتوانم با ارادهی خود مشکل را حل کنم، من

نمیتوانم کاری بکنم که دلم به راحتی با تو ارتباط داشته باشد، چون گرفتار بیمبالاتیهایم هستم

«فَاسْتَغْفِرُاالله» یعنی از خدا طلب آمرزش میکنم تا نسبت به گناهانم بگذرد و اثر آنها را از صحنة نفس

و قلبم پاک بگرداند و با قلبی پاک با او روبهرو شوم «وَ اَتُوبُ اِلَیْـهِ» یعنی با حالت ناله و انابه بهسوی

او آمدم. خلاصه استغفار یکی از حالات خوب عبد است در مقابل ربّ، با چنین اعتقادی که میدانیم

می توان از خدا خواست، از گناهان ما بگذرد اراده میکنیم بهسوی او روی کنیم تا او پذیرای ما شود.

استغفار؛ غبار بین عبد و ربّ را میزداید تا رابطة فطری بین عبد و ربّ ظهور کند. پیامبر خدا

ة» گاهی قلبم را گَرد و غبار میفرمایند: « لَیُغانُ عَلی قَلْبی وَ اَنِّی لاسَْتَغْفِرُااللهَ فِی کُلِّ یَوْمٍ سَبْعینَ مَرَّ

میگیرد و من هر روز هفتاد بار استغفار میکنم تا غبار و گَردش برود. آری اگر قلب پیامبرِ خدا را گرد

میگیرد و شدت اُنس اوکم میشود قلب ما ظلمت میگیرد و از اُنس با پروردگارمان محروم میشویم

ولی در هر صورت استغفار است که آن گرد و غبار و این ظلمت را برطرف میکند. از استغفار کار های

مهمی برمیآید! به شرط اعتماد به حضرت حق که غفار است و رفع گناه میکند. موفق باشید


